
 

 

Vaasan vanhusneuvoston kannanotto: 
Selvitys tehtävä yhteisöllisen asumisen 
toteuttamisesta Vaasan alueella 
Pohjanmaan aluehallitukselle ja Pohjanmaan hyvinvointialueen vanhusneuvostolle 

Tiedoksi Vaasan kaupunginhallitukselle, hyvinvointijaostolle ja asuntopäällikölle 
sekä vanhusasiavaltuutetulle 

 

Vaasan vanhusneuvosto on huolestunut Pohjanmaan hyvinvointialueen päätöksistä 
lopettaa merkittävä määrä palvelutalopaikoista Vaasan kaupungin alueella. Tilalle 
hyvinvointialue esittää sille lakisääteisesti kuuluvaa yhteisöllistä asumista. 

Vaasan vanhusneuvoston saaman tiedon mukaan hyvinvointialue käynnistää 
suunnitelman yhteisöllisen asumisen 110 asunnon toteuttamiseksi Vaasaan ja 
Laihialle. 

Vanhusneuvosto edellyttää hyvinvointialueelta kiireellisesti selvitystä, asuntojen 
toteutumisen aikataulusta, koska saamamme tiedon mukaan palvelutalopaikkojen 
alasajo käynnistyy jo vuoden 2025 alusta. 

Kotihoito ei kykene vastaamaan riittävästä palvelutarjonnasta huonokuntoisille 
vanhuksille. Tuleeko Pohjanmaan hyvinvointialue toimimaan esimerkkinä vanhusten 
heitteillejätön edelläkävijänä? 

Vaasan kaupunki on Pohjanmaan hyvinvointialueen asukasmäärältään suurin kunta 
ja näin ollen myös sen ikäihmisten tarvitsema palveluasumisen tarve on suurin. 

On ennakoitu, että esim. yli 85-vuotiaiden määrä tulee vuosina 2028-2038 eli 11 
vuoden aikana lisääntymään n. 60 %. Se on ikäryhmä, jonka palvelutalopaikkojen 
tarve lisääntyy neuvoston mukaan samassa mitassa.   

Mihin Pohjanmaan hyvinvointialue aikoo sijoittaa vuoden 2025 aikana ja sen jälkeen 
lisääntyviä palveluja tarvitsevat vaasalaiset ikäihmiset? 
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